



Emergency Response Assistance Canada

Since its inception more than 35 years ago, Emergency Response Assistance Canada (ERAC) has provided a quality system approach to manage emergency responses from the petroleum, transportation and agriculture industries. As a national, not-for-

profit organization, we continue to evolve to meet the needs of our member organizations. Our commitment to excellence has allowed us to become the benchmark for emergency preparedness and response for flammable gases and liquids in Canada.

Technical Advisor – Québec and the Maritimes

ERAC requires this position to be located in with either Québec or the Maritimes, working remotely from home.

The Technical Advisor position is a great opportunity for an individual, new to the industry or already in the industry, to gain knowledge, experience, and growth while supporting ERAC's emergency management preparedness and response program to support our Plan members. All training and mentorship will be offered through the support of ERAC's Operations Director and team.

Reporting to the Operations Director, the role of Technical Advisor is to provide leading-edge advice and technical expertise to the authority having jurisdiction during an emergency event. As you gain the knowledge and experience, you will be able to translate this knowledge by collaborating and supporting the operations team with the development of new methods, approaches or procedures, as well as the ability to apply logical, evaluative and scientific thinking to define problems, collect information, establish facts and determine optimal courses of action to pursue to support ERAC and our Plan Participant members.

As a Technical Advisor, you will be responsible for supporting all ERAC assets and response teams in your territory, as well as engage in relationship building with all stakeholders while conducting regional training and assessments. While conducting regional training and assessments for our response teams, you will be responsible for ensuring they maintain the minimum equipment and scorecard requirements, and noting and communicating/coaching corrective actions, as required. You will be required to participate in an on-call rotation and can be activated to respond to incidents across Canada. All duties are to be carried out while keeping ERAC's mission, vision and values top of mind.

The successful candidate will possess:

- 2 years' experience in the hazardous materials emergency response industry and/or industrial or municipal hazardous materials firefighting
- Oil, gas or chemical emergency preparedness and response experience
- Knowledge of Transport Canada Standards and Regulations

- Certifications in NFPA 1001 Level II - Professional Firefighter Qualifications, NFPA 1081 - Professional Industrial Brigade Member, NFPA 1041 Level II - Instructor Professional Qualifications and Rail Car Specialist Certification would be preferred, but not required
- ICS 100, 200 and 300 would be preferred, but not required
- Previous training and experience in containment, confinement and transfer of bulk LPG, flammable liquids, anhydrous ammonia and ammonia nitrate, and bulk flammable liquids and/or LPG firefighting would be preferred, but not required
- Bilingual, English and French
- A home-based provincial driver's license that will permit the towing of all ERAC trailers
- Criminal Background Check, Driver's Abstract and Drug and Alcohol testing satisfactory to ERAC

Benefits and perks of working at ERAC:

- health and dental benefits
- wellness spending account
- employer RRSP contribution of up to 6%
- annual discretionary bonus
- paid on-call

Location: Québec or the Maritimes, working remotely

Employment Type: Permanent, Full-time

Compensation: \$72,800 - \$113,400, compensation offered will be based on skills, knowledge and experience

Please submit your cover letter and resume to the attention of Human Resources at info@erac.org.

We thank all applicants for their interest in joining our team, however, only those candidates with the skills and experience closely matching our stated requirements will be selected for an interview.

Depuis sa création il y a plus de 35 ans, l'Assistance d'intervention d'urgence du Canada (AIUC) a fourni une approche de système de qualité pour gérer les interventions d'urgence des secteurs du pétrole, du transport et de l'agriculture. En tant qu'organisme national à but non lucratif, nous continuons d'évoluer pour répondre aux besoins de nos organisations membres. Notre engagement en faveur de l'excellence nous a permis de devenir la référence en matière de préparation et d'intervention d'urgence pour les gaz et les liquides inflammables au Canada.

Conseiller technique – Québec et les Maritimes

L'AIUC exige que ce poste soit situé au Québec ou dans les Maritimes et que le rôle bénéficie du statut de télétravail.

Le poste de conseiller technique est une excellente opportunité pour une personne, nouvelle à l'industrie ou déjà dans l'industrie, d'acquérir des connaissances, de l'expérience et de se développer tout en appuyant le programme de préparation et d'intervention de gestion des urgences de l'AIUC en vue de soutenir nos membres participants au plan. Toute la formation et le mentorat seront offerts avec le soutien du directeur général des opérations et de l'équipe de l'AIUC.

Relevant du directeur général des opérations, le rôle du conseiller technique est de fournir des conseils de pointe et une expertise technique à l'autorité compétente lors d'une situation d'urgence. Au fur et à mesure que vous acquerez les connaissances et l'expérience, vous serez en mesure d'appliquer ces connaissances en collaborant et en soutenant l'équipe des opérations dans l'élaboration de nouvelles méthodes, approches ou procédures, ainsi que la capacité de faire preuve d'une pensée logique, évaluative et scientifique pour définir les problèmes, recueillir des informations, établir des faits et déterminer des plans d'action optimaux à suivre pour soutenir l'AIUC et nos membres participants au plan.

En tant que conseiller technique, vous serez responsable de soutenir toutes les ressources et les équipes d'intervention de l'AIUC dans votre territoire, ainsi que de vous engager dans l'établissement de relations avec toutes les parties prenantes lors des séances de formation et d'évaluation régionales. Dans le cadre des séances de formation et d'évaluation régionales de nos équipes d'intervention, vous devez vous assurer qu'elles maintiennent les exigences minimales en matière d'équipement et de carte de pointage, et de noter et de communiquer les mesures correctives, au besoin. Vous devrez participer à une rotation sur appel et vous pourrez être déployé pour intervenir lors d'incidents partout au Canada. Toutes les tâches doivent être effectuées en gardant à l'esprit la mission, la vision et les valeurs de l'AIUC.

Le candidat retenu doit posséder :

- 2 ans d'expérience dans le secteur des interventions d'urgence mettant en cause des matières dangereuses et/ou dans la lutte contre les incendies de matières dangereuses industrielles ou municipales
- Expérience en matière de préparation et d'intervention d'urgence dans le secteur pétrolier, gazier ou chimique
- Connaissance des normes et des règlements de Transports Canada

- Certifications NFPA 1001 Niveau II - Qualifications professionnelles des pompiers, NFPA 1081 - Membre professionnel de la brigade industrielle, NFPA 1041 Niveau II - Qualifications professionnelles des instructeurs et Certification de spécialiste des wagons sont souhaitées, mais pas exigées
- SCI 100, 200 et 300 sont souhaités, mais pas exigés
- Une formation et une expérience préalables en matière de confinement, d'endiguement et de transfert de GPL en vrac, de liquides inflammables, d'ammoniac anhydre et de nitrate d'ammoniac, ainsi que de liquides inflammables en vrac et/ou de lutte contre les incendie de GPL sont souhaitées, mais pas exigées
- Bilingue, français et anglais
- Permis de conduire de la province de résidence permettant le remorquage de toutes les remorques de l'AIUC
- Vérification des antécédents criminels, dossier du conducteur et dépistage de drogues et d'alcool à la satisfaction de l'AIUC

Avantages et bénéfices de travailler à l'AIUC :

- prestations de santé et de soins dentaires
- compte de dépenses de bien-être
- contributions de l'employeur à un REER jusqu'à 6 %
- prime discrétionnaire annuelle
- rémunération de l'astreinte

Lieu : Québec ou Les Maritimes, télétravail

Type d'emploi : Permanent, temps plein

Rémunération : 72 800 \$ - 113 400 \$, la rémunération offerte sera basée sur les compétences, les connaissances et l'expérience

Veillez soumettre votre lettre d'accompagnement et votre curriculum vitae à l'attention des Ressources humaines à info@erac.org.

Nous remercions tous les candidats de l'intérêt qu'ils portent à notre équipe. Toutefois, seuls les candidats dont les compétences et l'expérience correspondent étroitement à nos exigences seront sélectionnés pour un entretien.